



VANUATU COMMUNITY-BASED CLIMATE RESILIENCE PROJECT

Empowering Communities, Enhancing Resilience and Promoting Sustainable Actions in the Face of Climate Change

Vacancy Notice - Local Fisheries Consultant

The Vanuatu Community-based Climate Resilience Project (VCCRP) through Vanuatu Fisheries Department (VFD) is looking to develop information/educational materials and training package on scalable locally appropriate community-based fisheries and coastal zone management

The objective of the assignment is to develop participatory educational modules for use by the Government of VFD partners and NGOs to engage communities to explain and build knowledge on topic relating to climate change:

1. Nature-based solutions to climate change

- Impacts of climate change in fisheries
- Importance of mangrove habitats in relation to climate change impacts and marine resources
- Importance of seagrass meadows habitats in relation to climate change impacts and marine resources
- Importance of coral reefs habitats in relation to climate change impacts and marine resources

2. Sustainable coastal fisheries

- Management of climate driven invasive species e.g Crown of Thorns
- community-based fisheries management
- What are destructive fishing practices that is harmful to our environment?
- What are some important management measures that a community can adopt for sustainable fisheries.

The Vanuatu Fisheries Department seeks expressions of interest from qualified individuals or organizations that can deliver.

Interested applicants apply by sending application and CV (open to individual or organizations).

For more information, please contact Douglas Koran at: douglas.koran@savethechildren.org.au

Avis de Recrutement pour le poste “ Consultant des peches locales”

Le Vanuatu Community-based Climate Resilience Project (VCCRP), par l’intermédiaire du Département des pêches de Vanuatu (VFD), cherche à élaborer des documents d’information, du matériel éducatif et des modules de formation sur la gestion des pêches et des zones côtières à l’échelle locale.

L’objectif de la mission est de développer des modules éducatifs participatifs destine a etre utilises par le gouvernement, les partenaires du VFD et des ONG pour engager les communautés à expliquer et à acquérir des connaissances sur des sujets liés au changement climatique :

1. Des solutions fondées sur la nature pour lutter contre le changement climatique

- Impacts du changement climatique sur les pêches
- Importance des habitats de mangrove par rapport aux impacts du changement climatique et ressources
- Importance des habitats d’herbiers marins par rapport aux impacts du changement climatique et Ressources marines
- Importance des habitats des récifs coralliens par rapport aux impacts du changement climatique et Ressources

2. Pêche côtière durable

- Gestion des espèces envahissantes liées au climat, par exemple la couronne d’épines
Gestion des pêches basees sur la communaute
- Quelles sont les pratiques de pêche destructrices qui nuisent à notre environnement ?
- Quelles sont les mesures de gestion importantes qu’une communauté peut adopter pour des pêches durable ?

Le Département des pêches de Vanuatu sollicite des manifestations d’intérêt de la part de personnes ou d’organisations qualifiées qui peuvent fournir ces services .

Les candidats intéressés peuen tpostule en envoyant leur candidature et leur candidature et leur CV (ouvert aux particuliers ou aux organisations).

Pour de plus amples renseignements, veuillez contacter Douglas Koran à l’adresse suivante : douglas.koran@savethechildren.org.au